
 

Svar på interpellation från Liane Blom (L) angående brister i anpassning 
(grundskola) – repris 

Liane Blom (L) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens ordförande Johanna Odö (S) 
angående brister i anpassning (grundskola) – repris. Här är frågorna följt av mitt svar: 

 

1. Vilka åtgärder har du vidtagit för att säkerställa att Norbergs kommun följer 

skollagen framför allt kapitel 3? 

2. Vilka åtgärder har du vidtagit för att säkerställa att Norbergs kommun också följer 

diskrimineringslagen – där funktionsnedsättning är en av 

diskrimineringsgrunderna? 

3. Vilka åtgärder har du vidtagit för att säkerställa att varje barn som behöver stöd i 

Norberg också får det? 

Frågorna i interpellationen är stora, komplexa och vida. Frågan om vilka åtgärder jag vidtagit 
för att säkerställa att skolan följer skollagen och då framförallt kap 3 omfattar i princip allt 
som görs i skolan. Av den anledningen vill jag i första hand hänvisa till 
verksamhetsberättelsen som beskriver aktiviteter som under ett år genomförts i skolan. 

Kapitel 3 omfattar exempelvis: 

- Barnens och elevernas lärande och personliga utveckling 
- Information om barnets och elevens utveckling 
- Stöd i form av extra anpassningar 
- Särskilt stöd 
- Mottagande och undervisning av nyanlända elever 
- Överlämning av uppgifter mellan och inom skolformer 
- Allmänna bestämmelser om betyg 

Att svara på frågor av den här vidöppna sorten är svårt då det inte är klart om frågan omfattar en 
del av exempelvis kap 3 och i så fall vilken. Om det är en fråga om hur Norbergs kommuns 
skolor arbetar med dessa delar av uppdraget är det förutom 
verksamhetsberättelse/kvalitetsredovisning också verksamhetsplan för innevarande år och 
elevhälsoplan som är de bästa källorna för svar på frågorna och dessa har interpellanten tillika 
ledamoten i barn- och utbildningsutskottet Liane Blom (L) tillgång till.  

  



 

I ett utdrag (långt ifrån en fullständig beskrivning av alla aktiviteter som utförs under en given 
tidsperiod) kan nämnas följande insatser/åtgärder under läsåret som snart gått: 

- Förstelärare har rekryterats inför läsåret och getts i uppdrag att utveckla skolan och 
undervisningen inom områdena: 

Läs- och skrivinlärning 
Elevers delaktighet 
Nyanlända elevers mottagande, kartläggning och undervisning 
Matematik 
Bedömning 

- Inom ramen för det verksamhetsnära perspektivet har SBS och skolans förstelärare 
arbetat med skolutveckling för all undervisande personal inom området bedömning. 
Detta har skett på gemensam konferenstid vid fem tillfällen under våren. 

- Skolans förberedelseklass/mottagningsgrupp har förstärkts för att mer effektivt arbeta 
med mottagande av nyanlända elever, kartläggning av deras kunskaper och färdigheter 
inför klassplacering och adekvat undervisning samt undervisning i svenska som 
andraspråk. 

- Skolans särskilda undervisningsgrupper (Stora gruppen för åk 7-9 och studion för åk 4-6) 
har genomlysts med avseende på vilka elever som kan och bör erbjudas stöd i den 
formen. När insatsen med stödundervisning i särskild undervisningsgrupp har bedömts ge 
önskvärt resultat ska en återgång till ordinarie undervisning ske, ibland gradvis. Inför 
läsåret var det inte klart huruvida elever med undervisningstid i särskild 
undervisningsgrupp fått sådant beslut och ett åtgärdsprogram för detta. Där har vi under 
året skrivit nya åtgärdsprogram för berörda elever. Grupperna har även förstärkts med 
fler behöriga lärare som undervisar eleverna inom ramen för sin tid i den särskilda 
undervisningsgruppen för att öka deras möjligheter att nå utbildningens mål (Skollagen 
kap 3 §2 ”...elever som till följd av en funktionsnedsättning har svårt att uppfylla de olika 
kunskapskrav eller kravnivåer som finns ska ges stöd som syftar till att så långt som möjligt motverka 
funktionsnedsättningens konsekvenser”). 

- Fler av eleverna i de särskilda undervisningsgrupperna har under året återgått till ordinarie 
undervisning helt eller delvis. 

- En elevgrupp har inte varit aktuell för de befintliga särskilda undervisningsgrupperna på 
skolan då dessa elevers problematik, med hög frånvaro som främsta symtom, har varit 
kopplad till skolan som fysisk plats och därför krävt en annan lösning. Under hösten 
letade skolan efter alternativa lokaler som kunde användas för att möta upp dessa elevers 
behov och tilldelades då Tingshuset. Nya särskilda undervisningsgruppen 
”Tingshusgruppen” startade upp efter sportlovet. Verksamheten är under uppbyggnad 
och antalet elever som kan erbjudas plats är tyvärr begränsat av lokalernas beskaffenhet 
och storlek. I nuläget har 12 elever erbjudits plats och har påbörjat en återgång till skolan 
och undervisningen i olika omfattning. 
 

  



 

 
- Skolan har under året sökt specialpedagogisk kompetens då den förra specialpedagogen 

slutade under våren 2021. Tyvärr har inga behöriga sökt tjänsten under året och den är 
fortfarande inte tillsatt. En utbildad och erfaren specialpedagog är ett absolut måste för 
att få till ett effektivt och adekvat arbete med det pedagogiska stödet på Centralskolan 
och kontakt har tagits med rekryteringsfirma för att eventuellt kunna hitta en lämplig 
kandidat. 

- Inom ramen för mentorskapet genomförs återkommande diskussioner, information om 
och arbete med skolans ordningsregler, värdegrundsarbete där de utgår från bland annat 
de sju diskrimineringsgrunderna och i anslutning till studiero på skolan och respekt för 
våra gemensamma lokaler. 

- Flera aktiviteter har genomförts kopplade till arbetet med att främja likabehandling och 
motverka trakasserier, kränkningar och diskriminering. Bland de aktiviteterna kan 
nämnas: 

Värdegrundsarbete 

- Nobeldagen har uppmärksammats på mellan- och högstadiet 
- ”Catwalk” – alla lika, alla olika. Schemabrytande tema för högstadiet i samarbete med 

”Glada Hudikteatern”. 
- Tagit fram och arbetat med ordningsreglerna. Elever och lärare är delaktiga i arbetet. 
- En klass har genomfört ett arbete kring psykisk ohälsa och vunnit en resa till Stockholm 

för att delta i lanserandet av den nya plattformen ”together for a better day” som Tim 
Bergling foundation tagit fram och lanserat i samarbete med BRIS, Mind och Suicide 
Zero bland andra. 

- Skolan har genomfört en ”goda gärningar”-bingo i december. 
- Alla hjärtans dag uppmärksammades med ett kärlekstema. 

Delaktighet 

- Önskevecka i matsalen  
- Elever på mellanstadiet har deltagit i att möblera korridorer, uppehållsrum och 

utrusta/förfina/förbättra utemiljön. 
- Önskade schemaändringar har genomförts där det är möjligt. 

Studiero/studier 

- Ny mobilrutin (låda i klassrummet) 
- Klassplacering 
- Schemarevideringar för att minska antalet håltimmar bland annat. 
- Ny frånvarorutin har tagits fram 
- Utvecklingssamtal genomförda 

  



 

Trygghetsarbete 

- Trygghetsteam har bildats 
- Trygghetsvandring har genomförts 

 
- HWC har iordningställts 
- Fler KIA-rapporter skrivs 
- Skyddsrond har genomförts 
- Samarbete i klasser och mellan klasser kring Halloween. 
- Elevråd och skolledning har träffats för att diskutera elevrådets möten och det som 

kommer upp där. 
- Elevskyddsombud på mellan- och högstadiet har utsetts och deltar på skyddsrond 

Även andra aktiviteter har genomförts som exempelvis kulturskolans projekt kring att erbjuda 
aktiviteter som dans, musik och sång för eleverna på mellanstadiet vid håltimmar och under de 
schemalagda aktivitetspassen. Ett populärt och bra genomfört projekt under 6 veckor i oktober 
och november. 

Vid en kort avstämning av betygsprognosen inför betygsättning nu i juni 2022 har lärare 
förmedlat att många elever nått goda resultat i flera ämnen och visat på en god utveckling under 
året. Självklart återstår mycket jobb för att komma dit vi vill vara men vi är på väg. Lärarna 
arbetar hårt för att ge våra elever de bästa förutsättningarna de kan i skolan. Verksamheten 
fortsätter utvecklas avseende lokaler, organisation, kompetensförsörjning, undervisningen och det 
pedagogiska, metodiska och didaktiska arbete i respektive klassrum och på skolan i stort. 

En fortsatt och prioriterad utmaning är att höja behörighetsgraden hos lärarna så att fler elever 
oftare möter god undervisning av behöriga lärare i klassrummet och i den särskilda 
undervisningsgruppen. Under året som gått har det visat sig vara problematiskt att rekrytera den 
kompetens som behövs. Det jag är fullständigt övertygad om är att personalen på våra förskolor 
och skolor hela tiden strävar efter att möta upp varje barn och elev på absolut bästa sätt.  

 

Därmed anser jag interpellationen vara besvarad. 

 

Norberg den 2 juni 2022 

Johanna Odö (S) 

Kommunstyrelsens ordförande  


